
Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. september 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 
782 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Özlem Sara Cekic (SF).

Spørgsmål nr. 782:
’Retsplejeloven er netop ændret, så der er opnået hjemmel til PSP-samarbejdet. Hvad er 
årsagen til at man ikke undersøger virkningerne heraf inden der tages initiativ til yderli-
gere lovændringer?’

Svar:
Jeg vil følge status på det samarbejde, der i henhold til retsplejelovens § 114 skal etab-
leres mellem politiet, de sociale myndigheder og behandlings- og socialpsykiatrien som 
led i indsatsen over for socialt udsatte personer.

I den forbindelse kan jeg oplyse, at Indenrigs- og Socialministeriet har bedt SFI – Det 
Nationale Forskningscenter for Velfærd - om at undersøge PSP-samarbejdet i form af 
en procesevaluering og effektmåling, der forventes færdig i slutningen af 2012.

Regeringen vil dog ikke ophøre med at søge at forbedre indsatsen for personer med 
alvorlige, svære og langvarige psykotiske lidelser, herunder at give mulighed for at
sikre disse personer den nødvendige behandling efter udskrivning, mens vi venter på at 
få undersøgt virkninger af PSP-samarbejdet.
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